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Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 

Komisja Budżetu i Finansów 

Protokół nr 14/2025 

z posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 04 lutego 2025 r. 

 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miejski w Kuźni Raciborskiej (pok. 22) 

Obrady rozpoczęto 04 lutego 2025 o godz. 15:20, a zakończono o godz. 16.25 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków komisji. 

Obecni: 

1. Sylwia Brzezicka-Tesarczyk 

2. Urszula Choroba 

3. Kacper Cichocki 

4. Michał Grzesik 

5. Patryk Konieczny 

6. Wojciech Krzyżanowski 

7. Tomasz Sokołowski 

  

Lista gości na posiedzeniu 

Zastępca Burmistrza - Sabina Chroboczek-Wierzchowska, Zastępca Skarbnika - Dariusz Nowak, 

Dyrektor ZGKiM - Krzysztof Melnarowicz, Inspektor w ref. Rozwoju i Sportu 

 

W związku z nieobecnością Przewodniczącej Komisji – radnej Urszuli Choroba, posiedzeniu 

przewodniczyła radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta - Pan Dariusz Nowak 

 2. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia 

Raciborska. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta - Pan Dariusz Nowak 

 3. Opinia do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Raciborskiemu. 
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Referuje: Inspektor w Referacie Rozwoju i Sportu - Pani Agnieszka Gradzińska 

 4. Opinia do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu 

na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej. 

Referuje: Inspektor w Referacie Rozwoju i Sportu - Pani Agnieszka Gradzińska 

 5. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały IX/63/2024 Rady Miejskiej w Kuźni 

Raciborskiej z dnia 19.12.2024 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

Referuje: Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej - Pan Krzysztof Melnarowicz 

 6. Opinia do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i 

Finansów. 

 7. Przyjęcie protokołu nr 10 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 10.12.2024 r. 

 8. Przyjęcie protokołu nr 11 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 12.12.2024 r. 

 9. Przyjęcie protokołu nr 12 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 19.12.2024 r. 

 10. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów. 

 11. Sprawy bieżące. 

 

Na wniosek pracownika merytorycznego  oraz ze względów organizacyjnych dokonano zmiany 

kolejności omawianych punktów i zaczęto od punktu 3, a następnie 4 i 5. 

 

Ad. 3 Opinia do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Raciborskiemu. 

Referuje: Inspektor w Referacie Rozwoju i Sportu - Pani Agnieszka Gradzińska, która powiedziała, 

że konieczność podjęcia uchwały ponownie wynika z tego, że Starostwo nie rozstrzygnęła 

przetargu i zadanie zostało przeniesione na 2025 rok, a poprzednia uchwała określała czas 

realizacji na rok 2024. 

Uwag nie wniesiono. 

Radny Tomasz Sokołowski poinformował, że odbył rozmowę ze Starostą Raciborskim, który 

zapowiedział swoją obecność na jednej z kolejnych sesji Rady Miejskiej. Dodał też, że Starosta 

prosił, aby zaznaczyć, że inwestycja związana z wykonaniem klimatyzacji w obiekcie poradni 

specjalistycznych Szpitala Rejonowego w Raciborzu prowadzona jest z inicjatywy Dyrekcji 

szpitala.  

Radny Cichocki przekazał informację, że na zadanie pytanie o koszty administracyjne 

gospodarowania dotacjami  Starostwo wydaje rocznie około 200 000 zł. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad. 4. Opinia do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności 

publicznej. 

Referuje: Inspektor w Referacie Rozwoju i Sportu - Pani Agnieszka Gradzińska 

Każda z gmin powiatu raciborskiego partycypuje w kosztach, dla każdej z gmin kwota obliczona 

jest osobno i wynika z prognoz finansowych. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

 Ad. 5. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały IX/63/2024 Rady Miejskiej w Kuźni 

Raciborskiej z dnia 19.12.2024 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

Referuje: Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej - Pan Krzysztof Melnarowicz. 

Dyrektor omówił ujęte w projekcie uchwały zmiany. Pytań ani uwag nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 1. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta, Kierownik referatu FBPK - Pan Dariusz Nowak 

Pan Kierownik Nowak omówił projekt uchwały wraz z załącznikami. 

Radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk poprosiła o szersze omówienie zmiany dotyczącej działu 900, 

rozdział 6293 „ audyt energetyczny budynków na terenie gminy oraz projekt farmy 

fotowoltaicznej”. 

Pan Nowak odpowiedział, że w tym roku Gmina otrzymała fakturę za przeprowadzony audyt 

energetyczny. Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie na sesji informacji, w stosunku 

do których budynków zostały przeprowadzone audyty oraz na jakim etapie jest sprawa farmy 

fotowoltaicznej. Czy to jest koncepcja, czy PFU. Czy to jest w trakcie procedowania czy 

odstąpiliśmy od tego zadania? 

Pan Kierownik Nowak odpowiedział, że środki zostają przesunięte na wniosek Pani Skarbnik, 

gdyż wcześniej dokonano płatności korzystając ze środków z Inicjatywy Sołeckiej.  

Radny Wojciech Krzyżanowski poprosił o wyjaśnienie kwestii wolnych środków, gdyż z uchwały 

wynika, że z kwoty 10.085 481,08 zł wykorzystano na pokrycie deficytu 9.476 835,00 zł. Poprosił 

o wyjaśnienie, skąd pochodzą te środki. 
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Pani Kierownik Nowak odpowiedział, że pochodzą z niezrealizowanych zadań z roku 

poprzedniego. Dokładna kwota jest znana po bilansie.  Radny Krzyżanowski dodał, że informacja 

o którą pyta ma wyjaśnić skąd pochodzi kwota wolnych środków oraz skąd tak duże wykorzystanie 

ich na pokrycie deficytu. Poprosił, żeby ta informacja została przekazana radnym przed sesją. 

Poproszony przez Panią Wiceburmistrz o wyjaśnienie intencji radny Krzyżanowski odpowiedział, 

że chce się dowiedzieć, czy wolne środki to kwota, która nie jest wpisana w budżet  

przeznaczeniem na konkretne zadanie, ale mają być zabezpieczeniem na nagłe, nieprzewidziane 

sytuacje. Jeżeli tak jest, to w tej chwili jest już wykorzystanych ponad 90% tej kwoty. 

Radny Wojciech Krzyżanowski zapytał również, czy środki z BGK na Społeczną Inicjatywę 

Mieszkaniową nadal są na lokacie. Pan Kierownik Nowak potwierdził. 

Komisja w drodze głosowania pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 2 Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kuźnia Raciborska. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta - Pan Dariusz Nowak 

Uwag ani pytań nie zgłoszono. 

Komisja w drodze głosowania pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 6. Opinia do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu 

i Finansów. 

Przewodnicząca posiedzeniu radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk wyraziła nadzieję, że wszyscy 

członkowie zapoznali się z przygotowanym przez Przewodniczącą Komisji planem pracy. Poddała 

pod głosowanie projekt uchwały, który radni jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie. 

 

 Ad. 7. Przyjęcie protokołu nr 10 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 10.12.2024 r. 

Uwag nie wniesiono. Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

 Ad. 8. Przyjęcie protokołu nr 11 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 12.12.2024 r. 

Uwag nie wniesiono. Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

 Ad.9. Przyjęcie protokołu nr 12 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 19.12.2024 r. 

Uwag nie wniesiono. Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

 Ad.10. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów. 



Strona 5 z 6 
 

Uwag nie wniesiono. Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 11. Sprawy bieżące. 

Radny Tomasz Sokołowski zwrócił się do Zastępcy Skarbnika, Pana Kierownika Dariusza Nowaka 

z pytaniem dotyczącym uchwały o opłatach targowych. Zwrócił uwagę, że niektóre osoby 

wymienione w tej uchwale jako inkasenci już nie sprawują sowich funkcji, ale istotniejszą w ocenie 

Pana radnego jest to, że w niektórych sołectwach opłata targowa nie jest pobierana. W związku z  

tym poprosił o przygotowanie projektu aktualizującego te zapisy. Przypomniał też, że istotną 

kwestią jest też urealnienie stawki wynagrodzenia za czynności inkasenta. Są odpusty parafialne, 

imprezy. Warto byłoby się nad tym pochylić. Nie są to duże kwoty, ale każda niepobrana jest stratą 

dla Gminy. 

Pani Wiceburmistrz zwróciła uwagę, że trzeba rozsądnie podejść do tego tematu, żeby się nie 

okazało, że pobrana opłata nie wystarczy na wynagrodzenie dla inkasenta, albo będzie tak duża, 

że nikt nie będzie zainteresowany wystawieniem stoiska. 

Drugą sprawą poruszoną przez radnego są zapisy ujęte w statutach sołectw odnośnie dochodów 

sołectw. Poprosił o dostarczenie sołtysom zasad realizowania tego zapisu. Jak postąpić z 

otrzymaną darowizną, czy środkami z wynajmu sprzętu? Jak wydać zaświadczenie, 

potwierdzenie dokonanej opłaty czy darowizny? 

WNIOSEK: urealnić i zaktualizować uchwałę o inkaso oraz wszcząć procedurę zmiany statutów 

sołectw w zakresie gospodarowania mieniem sołeckim. 

 

Radna Sylwia Brzezicka-Tesarczyk w nawiązaniu do spotkania Komisji Rolnictwa w Rudach, w 

związku z wnioskiem firmy OLTO CONSTRUCTION – poprosiła o podjęcie dyskusji z KGW w 

Rudach w sprawie lokalizacji siedziby koła.  

Pani Wiceburmistrz zapytała o propozycje Rady Sołeckiej w tej kwestii, bo jest to najbardziej 

kompetentna w tym zakresie opinia. W dyskusji padały propozycje lokalizacji: sołtysówka, GOTiP. 

Radny Sokołowski dodał, że w momencie kiedy będzie zrealizowany projekt budowy przedszkola 

ze żłobkiem, to budynek posłużyć może innym organizacjom.  

 

Radny Krzyżanowski odniósł się do pisma z GPWiK. Zapytał o poruszoną kwestię możliwej 

podwyżki cen za wodę i odprowadzone ścieki. Zadał pytania: z czego wynika ta kalkulacja oraz 

ilu mamy użytkowników wody i ile kubików wody GPWiK sprzedaje spółka w skali roku, z 

podziałem na poszczególne miesiące. 
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Sylwia Brzezicka Tesarczyk poprosiła o wyjaśnienie kwestii poruszonej przez Prezesa spółki, 

dotyczącej braku odpowiedzi na pismo z sierpnia 2024 i monitu w tej sprawie z 09.01.2025r. 

odnośnie wysokości kosztów użytkowania bądź czynszu dzierżawnego za użytkowaną sieć. 

 

Radny Tomasz Sokołowski poinformował o wniosku, jaki złożył na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 

w kwestii podania przez Dyrektora ZGKiM wstępnych kosztów utrzymania przejętego od MOKSIR 

parkingu. Przypomniał o tym w kontekście prawdopodobieństwa konieczności zwiększenia dotacji 

dla ZGKiM. 

 

 

W imieniu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, prowadząca obrady 

 

                                                    Sylwia Brzezicka-Tesarczyk 

                                               Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 

  

Przygotował: Ilona Burgieł 


